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Folketingets Social- og Ældreudvalg 

Folketingets Social- og Ældreudvalg har d. 17. januar 2022 stillet følgende 

spørgsmål nr. 170 (alm. del) til social- og ældreministeren, som hermed besva-

res. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Abildgaard (KF). 

Spørgsmål nr. 170: 

Hvor mange registreringer er der foretaget de sidste tre år, hvor sikkerhedsvag-

ter har anvendt magt over for beboere på plejehjem? 

 

 

Svar: 

Da vagter ikke kan anvende magt efter servicelovens regler om magtanven-

delse og andre indgreb i selvbestemmelsesretten over for voksne, foretages 

ikke en særskilt registrering heraf. 

 

Såfremt der er foretaget et magtanvendelsesindgreb eller indgreb i selvbestem-

melsesretten uden hjemmel, skal tilbuddet registrere og indberette dette til 

kommunalbestyrelsen og det driftsorienterede tilsyn. Det findes dog ikke en op-

gørelse af, hvor mange af sådanne registrerede ulovlige magtanvendelser, der 

omhandler vagters udøvelse af magtanvendelse. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 
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